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Diskuse na téma: What can we expect from the EU in the next
10 years?
Celou diskusi uvedl svým projevem prof. RNDr. Václav Hampl, DrSc., rektor Univerzity Karlovy v Praze. Vyzdvihl
úspěchy, kterých Univerzita dosáhla v celoevropském i světovém měřítku. Po něm vystoupil Leonard Orban, komisař
Evropské komise. Stejně jako i další řečníci po něm vyjádřil přání, aby se Evropská Unie přibližovala stále více ke ideálu
jejích zakladatelů. Všichni se shodli na tom, že dívat se do budoucnosti a hádat co bude dál je vždy ošidné. Obzvlášť v
době kdy se pokrok nezadržitelně valí kupředu a nikdo není schopen jistě říci co se stane za rok, natožpak za deset let.
Velikou otázkou do budoucna bude i to jak se Unie vyrovná s rozšiřováním o nové země. Profesor Jacques Rupnik se
pozastavil mimo jiné nad otázkou, kam až se bude současná „Evropa“ rozšiřovat. „V následujících letech se bude muset
Evropská Unie postavit problému zda přijmout státy z východní Evropy a riskovat tak napětí na hranicích s Ruskem“,
řekl Rupnik. Zároveň uvedl, že EU je vskutku malým zázrakem, za jejím současným fungováním je 50 let trpělivosti a
opatrného a uvážlivého vývoje. Na závěr zdůraznil prof. Wolfgang Wessels, že situace je stále otevřená, což vytváří
příležitost pro nové členy Unie.
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